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Smernice eko
nomske politike 

v prihodnjem letu
Predsednik Zveznega izvršnega sveta tov. Petar 

Stambolič je na skupni seji zveznega in gospodar
skega zbora Zvezne skupščine govorit o problemih 
In nalogah v nadaljnjem izvajanju reforme. Iz nje
govih besed vidimo, da sé bodo pogoji gospodarje
nja v našem gospodarstvu še bolj zaostrili. Pred
sednik Zveznega Izvršnega sveta ugotavlja, da smo 
na področju intenziviranja proizvodnje šele na za
četku. Mislim, da je ta ugotovitev zelo'važna. De
jansko gremo še vedno na mnogih področjih na eks
tenzivno obliko gospodarjenja, vse premalo pa na 
intenzivno gospodarjenji. Ce pogledamo proizvodno 
rast v našem podjetju, ugotovimo, da vse preveč 
gledamo na fizični obseg proizvodnje, vse premalo 
pa gledamo, ali imamo za tako povečanje proizvod
nje ostale pogoje kot so zlasti obratna sredstva itd. 
Prav tako dajemo premalo pozornosti ekonomskim 
rezultatom te povečane proizvodnje. Po izjavah tov. 
Stamboliča bodo osnovne smernice nadaljnjega raz
voja našega gospodarstva modernizacija proizvod
nje, uvajanje sodobnejše tehnologije in organizacije 
dela, boljše izkoriščanje sredstev in njihove konkret
nejše oblike pa tudi ustrezno prilagajanje novi struk
turi uporabe in trga. Zlasti zadnje — to so zahteve 
trga — moramo posebej poudariti. Zavedati se mo
ramo, da bomo lahko proizvajali le to, kar bomo 
lahko' prodali. Pomembno mesto v dejavnosti naše
ga podjetja na tem področju bi morala dobiti enota 
analize tržišča. O tem so razpravljali že tudi naši 
samoupravni organi in opozorili na čim hitrejšo ure
ditev tega pfoblema.'Analiza tržišča zlasti Sedaj — 
ko se hitro vključujemo v mednarodno delitev dela, 
seveda ob pomoči drugih podobnih organizacij v 
tuzemstvu in inozemstvu — lahko odigra zelo po
membno vlogo.

Posebej je tov. Stambolič Še poudaril, da bomo 
laže premagali vse težave, ki nas čakajo, v usmeritvi 
na delitev dela v kooperaciji in integraciji na širšem 
jugoslovanskem trgu, kakor tudi v odnosu s tujino. 
Integracija in kooperacija postajata torej sredstvi 
in pot oziroma življenjska potreba delovnih organi
zacij. Pri teh ugotovitvah tov. Stamboliča se mora
mo zavedati,'da se v vsém svetovnem gospodarstvu 
izvajajo močni integracijski premiki, ki se v deže
lah kapitalistične družbene ureditve opravljajo na 
osnovi združevanja kapitala, v socialističnih deželah, 
kjer velja še administrativno upravljanje v gospo
darstvu, pa na osnovi državnega planiranja. V na
šem gospodarskem sistemu so nosilci tega gibanja 
delovni kolektivi sami; ti pristopajo v razne oblike 
združevanja ná osnovi trajnih ekonomskih interesov. 
Tudi naše podjetje, kakor je že vsem znano, stoji 
pred nadaljnjim procesom združevanja s podjetje
ma KIZ Zagreb In RUDI ČAJAVEC, Banja Luka. Ob 
priliki odločanja o tej združitvi po delovnih kolek
tivih morajo biti seveda odločilni ekonomski inte
resi vseh treh podjetij na združitvi. Integracija nam 
mora omogočiti rentabilno serijsko proizvodnjo in 
seveda s tem boljše ekonomske rezultate po vseh 
organizacijah združenega podjetja.

Tov. Stambolič je tudi opozoril, da bo prišlo v 
našem gospodarstvu do ostrejšega boja in gospodar
ske selekcije, do boja med zaostalimi, in sodobnfanl 
metodami gospodarjenja,, med starimi in novimi 
metodami in nazori. Država na področju gospodar
stva ne bo igrala neke patronatske vloge. Iz teh 
njegovih besed izhaja, da bo čimbolj sproščeno de
lovanje ekonomskih zakonov, posebno na področju 
cen, ki bodo sevéda trdne in bodo prinesle selektiv
nost y našem gospodarskem sistemu. Vedeti mora
mo, da če neko podjetje.., ne bo sposobno uspešno
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smernice samoupravmn organov podjetja so se v zadnjem obdobju večkrat 
i poslovni, razgovori s predstavniki koncerna ITT. Zadnji in najobsežnejši do

govor je bil sklenjen prejšnji teden, ob večdnevnem obisku podpredsednika evropskega, 
koncerna ITT iz Bruxellesa, g. Jeana Bourgolsa in njegovih sodelavcev. Predstavniki 
našega podjetja so sklenili z njimi sporazum, ki obsega sodelovanje na razvojnem, pro
izvodnem in prodajnem področju iz panoge telekomunikacij za javne in zasebne siste
me, dogovor o naših dobavah elektromehanskih in elektronskih sestavnih delov ITT, 
nadalje dogovor o financiranju proizvodnje, ki je zanimiva za potrebe koncerna- ITT in 
končno še sklep o formiranju mešane trgovske firme ISKRA — ITT za Jugoslavijo. Na 
sliki: razgovori med predstavniki ITT in našega podjetja v sejni sobi »Elektromehanike*

O sestanku sekretarjev 
osnovnih organizacij ZK

V domu sindikatov v Ljubljani, je bil v petek, 14. 
t. hi. popoldne sestanek vseh sekretarjev osnovnih 
organizacij Zveze komunistov tovarn in enot našega 
združenega podjetja, ki ga je sklical sekretariat kon
ference Zveze komunistov ZP. Navzoči sekretarji 
osnovnih organizacij so razpravljali o naslednjih 
točkah dnevnega reda: kakšna naj bi bila bodoča 
oblika telesa v Zvezi komunistov združenega podjet
ja in kdo bo prevzel mesto sekretarja aktiva ZK 
Iskra. Generalni direktor, tov. Vladimir Logar, kot 
gost na tem sestanku, je v drugi točki dnevnega 
reda obrazložil potek priprav in predlog komisij, 
ki imajo nalogo, z vseh področij proučiti možnost 
in obliko predvidene integracije podjetij Iskra, RlZ 
in »Rudi čajavec«.

Po uvodnih besedah dose
danjega sekretarja konferen
ce ZK združenega podjetja, 
ing.- Toneta Nedoga.se je.raz
vila obširna in tehtna razpra
va, v. kateri so prisotni se-' 
kretarji razpravljali o tem in 
sé tudi' zedinili, da je v zdru
ženem podjetju obstoječemu 
aktiva ZK veskakor potreb
no neko teló, ki bó usmerja
lo in vodilo delo komunistov 
Iskre. Padlá je vrsta predlo- 
gov, vendar se je končno iz
kristaliziralo .mnenje,- naj bi 
se sekretarji znova sestali 28. 
oktobra, do tačas pa v svo
jih osnovnih organizacijah 
temeljito pretehtali vpraša
nje' bodoče oblike in sestava 
sekretariata aktiva ZK Iskre. 
; čeprav na sestanku ni pri

šlo do sklepa o tem, kako bo 
sestavljen novi . sekretariat 
aktiva ZK Iskre, pa je bil 
na predlog dosedanjega se
kretarja- konference ZK Iskre

izvoljen tov. inž. Anton Ko
lenc iz tovarne elektromotor
jev v Železnikih za novega 
sekretarja aktiva ZK.

V nadaljevanju sestanka je 
tov. Vladimir Logar poročal 
o predlogu komisij, ki pro
učujejo možnosti za integra
cijo Iskre, Radioindustrije 
Zagreb, iri tovarne »Rudi ča
javec«. Te komisije so opra
vilo že dobršen del svojih 
odgovornih nalog, vendar so 
potrebne še nekatere eko
nomske in druge analize, kaj
ti šele po res temeljiti ob
ravnavi 'vseh ključnih vpra
šanj bo možna postopna in
tegracija. -V razpravi o 'tem 
vprašanju so prisotni sekre
tarji OO ZK to tudi poudar
jali, naglašujoč tb, da je v 
izogib morebitnim poznejšim 
slabostim, predvideno inte
gracijo treba natančno in do
sledno proučiti in to s prav 
vseh gledišč in šele nato in

tegracijo izvesti. Združeno 
podjetje Iskra, prav tako pa 

, tudi RIZ in tovarna »Rudi 
Čajavec« prav gotovo niso 
brez perečih problemov in po 
površno pripravljeni -in" pre
tehtani integraciji bi se lah
ko primerilo, da bi bili ob
stoječi problemi potem ša 
hujši, kar pa prav gotovo na 
more biti smisel predvidene 
integracije.

V tretji točki dnevnega re
da je generalni direktor po
ročal o temeljnih gospodar
skih problemih združenega 
podjetja, pri čemer je zlasti 
pereče, vprašanje čimprejšnja 
likvidacije Starega žiro ra
čuna, • nič manj pa vpraša
nje izpolnjevanja sanacijske
ga programa podjetja. Na se
stanku so po izvajanjih.gene
ralnega direktorja diskutanti 
razpravljali o tem, da bi prav 
komunisti v posamezni orga
nizaciji združenega podjetja 
morali vplivati ha svoje so
delavce, da bi vsi in povsod 
z vso doslednostjo izpolnje
vali svoje ovbeznosti, ki jih 
imajo na delovnih mestih in 
si zares prizadevali; da hi ti 
dve kritični vprašanji ZP 
skušali čim prej zadovoljivo 
rešiti.

Sekretarji osnovnih organi
zacij ZK združenega podjet- ' 
ja bodo 28. t. m. sestanek na
daljevali in se predvsem na 
njem sporazumeli o tem, ka
ko bo sestavljen novi sekre
tariat aktiva ZK, da bo nje
no delo uspešno in, da bo 
prav s tem bistveno pripo
mogla k reševanju problema
tike našega združenega pod
jetja. V



cía za naso em
Na Bledu je bil od 6 . — 8 . Pred razdelitvijo so si za- 

oktobra, ob desetletnici »Cen- stopniki raznih podjetij, ki 
tra za napredek trgovine in so prisostvovali svečanosti, 
embalaže« II. kongres »Em- ogledali razstavljene embala- 
balaža — Izvoz«. Na tem že in posvetili veliko pozor- 
kongresu so bila predavanja nosti prav naši embalaži, 
o raznih embalažah, pred- predvsem embalaži za cen-
vsem Za izvoz, materialih za 
te embalaže, o oblikovanju 
embalaže itd. Med kongre
som' so bili razstavljeni po
samezni vzorci embalaže, ki 
so dobli v letošnjem letu 
priznanje »Oskar 1966« za 
embalažo. Zadnji dan kon
gresa t. j. sobota 8 . oktobra 
je bil posvečen razdelitvi te
ga odličja.
. Tudi naše podjetje, Zavod 
za avtomatizacijo — splošno 
tehnični sektor — konstruk
cija embalaže je predložilo 
nekaj vzorcev transportne 
embalaže ha to ocenitev ter 
za vse tri prijavljene emba
laže in sicer:
' 1 . embalažo za ' centralo 

SATC 20/200
2 . embalažo za 'telefonska 

‘ stojala (koračni sistem)
3. embalažo za kinoprojek

tor KA 11
prejelo odličje »Oskar 1966«.

Konstrukcija ' embalaže v 
STS ZZA el zadnji čas želo 
prizadeva, da bi skonstruira
la čim boljše embalaže, tako 
individualne, kakor trans-

tralo SATC 20/200. Za to em
balažo so člani komisije ugo
tovili, da jo je treba poslati 
v Pariz, da bi si jo ogledala 
komisija za priznanje »Euro- 
star«, kar je največje evrop
sko priznanje za odlično em
balažo.

Mislimo, da je to priznanje

lep uspeh konstrukcije za 
emablažo Zavoda za avtoma
tizacijo, hkrati pa prikazuje 
tudi kvaliteto njenega dela? 5  

Dobro bi bilo, da bi PSO in 
naše proizvodne enote upo
števale to dejstvo in se za 
svoje, tako, individualne kot 
transportne embalaže, obra
čale za nasvete in načrte v 
ta oddelek bolj kot dosedaj, 
s čimer bi se zanesljivo izog
nili mnogim neugodnim re
klamacijam in veliki škodi, 
ki pri tepn nastane zarad ne
ustrezne embalaže.
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egracija — pomemona 
odločitev proizvajalca

Vse organizacije morajo v združevanju 
videti svojo perspektivo in ekonomsko 
upravičenost — Delitev^ dela je eno od 
najvažnejših pogojev za ekonomsko kre
pitev podjetij
V nedeljo 9. oktobra je 

bila v tovarni »Rudi čajavec« 
Banja Luka konferenca ZK. 
Iz poročila in razprave se

cije med RIZ;~ ISKRO in 
RUDI CAJAVEC. Delitev 
dela je' eno od najvažnejših 
pogojev ža ekonomsko kre
pitev podjeti, zato je treba 
vse iniciative sodelovanja 
med sorodnimi podjetji v  
sedanjih pogojih skihno 
spremljati. Vse organizacije 
morajo v združevanju videti 
svojo penspektivo in ekonom-

portne. še posebno pri trans— lahko povzame pozitivno sta- 
portnih. embalažah j-in pri re
ševanju raznih problemov tu
di koristno pomagajo usluž
benci iz pakirnice za centra
le. Da je konstrukcija emba
laže v -tem svojem prizadeva
nju tudi uspela je dokaz, da 
je za tri predložene vzorce, 
sprejela navedena odličja,.

Sama razdelitev je bila ze
lo svečana. Po nagovoru di
rektorja »Centra za napre
dek trgovine in embalaže«,
Milana Ekarja je predsednik 
odbora za embalažo in no
tranji transport Zvezne go
spodarske zborice, dipl. ig.
Dimitri Dimov razdelil odlič
ja.

Razdelitvi so s strani naše
ga podjetja prisostvovali ge
neralni direktor tov. Vladi
mir Logar, direktor Zavoda 
za avtomatizacijo Franc Dob
nikar, njegov pomočnik dipl. 
ing. Marjan Lavrenčič, vod
ja Splošno tehničnega sek
torja dipl. ing. Metod Pirc, 
vodja odpreme in skladišč 
PSO Jože Poklukar, ter vod
ja in osebje konstrukcije za 
embalažo.

rale na najprimernejši na
čin informirati člane delov
nih kolektivov, ki bodo j o 
tem odločali. Razgovoriš s 
člani! kolektiva »R. Čajavec« 

lišče do nameravane integra-. kažejo, da s6  bolj informifa-

Z »Oskarjem 1986« nagrajena naša embalaža za telefonske 
centrale tipa SATC 20/200

Izdelava študije o zunanje-trgovinski 
usmeritvi našega podjetja

ni o pripravah na' integracijo 
kot v ISKRI. Opozarjajo pa 
na strpnost, ker gre za po
membne odločitve, ki imajo 
lahko daljnosežne posledice.

Z letošnjim , letom srno pre
šli' v ISKRI na -združeno 
podjetje iz prejšnje centra
lizirane oblike. S to spre
membo so nastali tudi pogoji

, ----  • _ . ,.i„ za decentralizacijo v znotifajsko upravičenost. To je-bda:-; »Elekimrnehanike* Brez dvo-
vodilna misel v razpravi.

Enakopraven položaj vseh 
organizacij, bo glavni ele
ment za odločanje pri name-; 
ravani integraciji. Iz čisto 
političnih' razlogov se ne sme 
dopustiti, da nekatere orga
nizacije nastopajo s stališča

ma,. da je bila takšna odloči
tev potrebna za čimbolj ne
posredno odločanje. ¿Razvese
ljivo je dejstvo, da so na 
področju decentralizacije® v 
tovarni »Rudi Čajavec« pred 
nami/Že lani so ugotavljali 
dohodek po obratih. Skupen 

Večjih in močnejših! Nadalj- imajo le obvezen rezervni
nja razprava bo v precejšnji 
meri odvisna od gradiva, ki 
ga je pripravila grupa stro
kovnjakov imenovana od ge-

sklad. O vseh ostalih skladih 
dohodku in drugih pristojno
stih odločajo na nivoju obra
tov in služb. Prav tako'so

neraŽoih direktorjev ISKRE, anuitete, amortizacija ter in-
3 3  RIZ in Rudi Čajavec.

Važno nalogo pri obravnavi 
integracije bodo imele stro
kovne službe, ki bodo mo-

Srnernice ekonomske 
politike v prih. letu

(Nadaljevanje s 1. strani) 
gospodarno poslovati, moramo v tem primeru pri
čakovati tudi likvidacijo takega podjetja. Sredstev 
za stalno saniranje podjetij družba ne bo imela. 
Bančna sredstva bodo seveda igrala določeno vlogo, 
vendar bodo dana samo tistim organizacijam, ki jih 
bodo sposobna tudi hitro z obrestmi vred vrniti.

Vidimo torej, da stojimo v našem gospodarstvu, 
v naših gospodarskih organizacijah še pred trdim 
delom in da bo od naših delovnih ljudi, zlasti pa 
samoupravnih organov, ki določajo poslovno poli
tiko podjetja, in odgovornih strokovnih služb, ki to 
politiko konkretizirajo, potrebno še mnogo trdega in 
strokovnega dela.

G. P.

vesticije v pristojnosti teh 
enot. Edino resnejšo oviro 
imajo pri razdelitvi obratnih 
sredstev. Za obračun med 
obrati ne uporabljajo- tržnih 
cen. Izbrali so sorazmerno 
ugodno rešitev, da upošteva
jo plansko ceno s  povpreč
nim dohodkom, k i ga dosega 
obrat, za katerega se dela 
usluga. Ravno tako namera« 
vjo reševati stanovanjsko 
problematiko po obratih.

Znotraj tovarne so in bodo 
določena prelivanja dohodka, 
zato so osnovali interno kre
ditno banko, ki je šele v raz
voju, vendar že kaže svojo 
opravičenost. Kljub gospo
darski reformi in ostalim te
žavam so z odločnimi posegi 
ter v oblikovanju ustrezne de
centralizacije dosegli (zadovo
ljive uspehe. Franc Fajmut

V zadnjih dneh septembra 
in v prvih dneh oktobra je 
delala v našem podjetju po
sebna skupina strokovnja
kov, ki nam jo je uspelo pri
dobiti za izdelavo študije o 
zunanje-trgovinski usmeritvi 
Iskre. V skupini so bili stro
kovnjaki Mednarodnega trgo
vinskega centra GATT, insti
tuta za tržne raziskave Bate« 
lle iz Švice in instituta za 
vprašanja vodenja gospodar
skih organizacij * IMEDE, 
prav tako iz Švice.

Po programu, ki je bil iz
delan v soglasju med Med
narodnim trgovinskim cen
trom GATT, OEDC (Medna
rodna organizacija za gospo
darski in kulturni razvoj s 
sedežem v Parizu) ter našim 
podjetjem, naj bi strokovnjaš
ki Mednarodnega trgovinske
ga centra, Istštuta Batelle in 
Instituta IMEDE izdelali po
sebno študijo, ta pa bi ob
segala: izbiro izdelkov oz. 
skupin izdelkov Iskre, ki bi 
bili najprimernejši za izvoz 
na posamezna tržišča, pred
loge za izboljšanje organiza
cije zunanjetrgovinske dejav
nosti Iskre ter slednjič 
raziskavo možnosti za vzpo
stavitev novih industrijskih 
kooperacij med Iskro in po
slovnimi partnerji v inozem
stvu.

Prvi obisk strokovnjakov 
je bil namenjen predvsem 
spoznavanju jugoslovanskega 
gospodarskega sistema In 
Iskre. Strokovnjake je spre
jel član IS SRS tov. ing. Kot
nik, obiskali pa so tudi Za
vod za plan SRS in Gospo
darsko zbornico SRS, poleg

tega pa še nekatere druge 
bančne in upravne* instituci
je: .

V našem podjetju so, imeli 
podrobne razgovore v skoraj 
vseh organizacijah združene« 
ga podjetja. V teh razgovo
rih so skušali kar najpodrob- 
neje spoznati organizacijo 
združenega podjetja in nje
govih organizacij; proizvodni 
program in možnosti za iz
voz posameznih izdelkov in 
skupin izdelkov. Sprejel jih 
je tudi generalni ' direktor 
podjetja tov. Logar in se z 
njimi dalj časa razgovarjal.

Ko si bodo strokovnjaki 
uredili podatke in vtise iz 
prvega obiska, nas bodo po
novno obiskali. Med tem obi
skom naj bi podrobneje do
ločili naloge, ki jih bodo sku
šali izvesti v okviru možnosti,' 
s katerimi v ta namen .raz
polagajo institucije, ki jih 
zastopajo. Mogoče je predvi
devati, da bo med tern obi
skom prišlo do dokončne 
izbire izdelkov oz. dejavnosti 
združenega podjetja, ki jih 
bodo obdelali s stališča šir
šega vključevanja v medna
rodno delitev dela in izvozne 
dejavnosti Iskre.

Osebne kvalifikacije stro
kovnjakov, ki delajo na izde
lavi študije o zunanje-trgo
vinski orientaciji Iskre in iz
reden ugled institucij, ki jih 
predstavljajo, dajejo izred
no tehtna jamstva za vsebin
sko pomembnost rezultatov 
študije, ki lahko postane eno 
osnovnih vodil pri načrtova
nju nadaljnje poslovne usme
ritve našega podjetja.

O delu skupine za izdelavo 
študije ' o zunanjetrgovinski 
orientaciji združenega pod
jetja bomo občasno še; poro
čali. mt



IZ OBRATA »MAGNETI« TOVARNE ELEMENTOV ZA ELEKTRONIKO

Proizvodnja magnetov ni nepomembna, zato 
zaslužila boljše pogoje za nadaljnjo rast

S pripravo sodobnih tehnbloških postopkov se pripravljajo na vodnia, tv predvidenem ob- rezultate, treba pa mu je po
t-4. • ____ _ _ ___ „  v A v . * . j  • segu lahko stekla v letu 1968. danih, možnosti nuditi ševeč-

s e l i t e v  i z  S t a r i h  V n o v e  p r o s t o r e  i n  n a  SC u s p e s n e j s o  p r o i z v o d n j o  Prihodnje leto bodo po novih jo pomoč, da bo svoje načrte
T,  . i v, . .i . v . , , .. . , tehnoloških postopkih amo- lahko realiziral čim prej ia
Koma]., sestinstirideest cla- m imel posebnih težav z ma-. izdelovanje »cronmg« peska, gočEi proizvodnjo Etih ih sE- tako svojo proizvodnjo ša 

nov šteje delovna kolektiv teriah, pa čeprav za svojo se- Čeprav so si nabaviU naj- skanih magnetov, osvojili pa bolj razvil. Ne zanika težav 
obrata »Magneti« tovarne ele- danjo proizvodnjo uporablja manjši tovrstni stroj, ki ima bodo tuidi proizTOdnjo sinter Združenega podjetja 'in to
ni entov za elektroniko, pa še nad 30 % uvoznega reproduk- dnevno zmogljivost 2 toni te- magnetov, za kar že imajo vame elementov s sredstvi, 
ti komajda najdejo v obsto- cijjkega materiala. Prav za-I ga - peska, a za svojo proiz- potrebdn „rožni material ih vendar ¡ f  je mačehovski od- 
ječih delgvmh prostorih to- radi dosedanjih domačih po-,yodnjo  ̂ga dnevno porabijo lzc,kujejo potrebna orodja. nos kaj slabo 'priznanje za

Skratka — maloštevilen de- vsc pozitivne napore tegaliko prostora, da zares zasil- treb pa je žal moral zanema-- le 300 kg, stroj ne bo ostal 
no lahko delajo v njih. Ce- riti izvoz svojih izdelkov v'neizkoriščen. Preostali pesek 
prav v slabih delovnih. pogo- tujino, kar bi v marsičem bodo lahko sproti odproda- 
fjih, pa vendar sorazmerno olajšalo nabave surovin iz jah Evarnam, ki vEvajo po 
majhen kolektiv dosega lepe uvoza. Izvoz je bü zapostav- »croning« postopku. Le-te ta- 
rezultate, ki se odražajo., v Jjen doslej tudi zaradi tega,. ke ' vrste pesek nujno potre- 
«lad deset milijonskem bruto- ker za magnetne materiale bujej o in kot kaže, bosta po- 
.produktu na, enega zaposle- tržiščd niso bila analizirana.; tencialna. kupca Titan Kara
nega, kar seveda je že kar šele v zadnjem'časti bo mož- mk in ravenska železarna, 
lepa številka.' "a :  ' no tudi na izvoznem bodroč- - Posebno razveseljivo je, da 

Kolektiv obrata »Magneti« Ju storiti prve korake. Tako se v obratu z vso rednostjo 
je imel lani proizvodni plan Je ugodna ocenüev poslanih pripravljajo na poizvodnjo v 
(rebalansirani) “463 milj on ov vzorcev v Zahodno Nemčijo novih proizvodnih prostorih 
dinarjev uspela pa mu je re- rt>dila že prve posle. Naroče- ha Stegnah. S tem v zvezi so 
alizacija' vi višini 3 9 7  milijo- ne s 0  bile s t̂e strani manjše prav za prav povsem sami 
nov oz 82%. Letošnji reba- .količine magnetov, ̂ predvsem (izku|nje z Zavodom za <avto- 
lansirâni proizvodni plan Etih, medtem ko se v Italiji piatizacijo so jih prisiEla v 
znaša nekaj nad 560 milijonov zlasti zanimajo za” stiskane tol izdelali sodobne’tehnolo- 
starih dinarjev in do konca magnete. Tud v ItaEjo posla- lo|ke!, postopke, ki jih fbodo> 
septembra so ga izpolniE 63,8 ni vzorci so dobro prestah te- lahko v novih delovnih pogo- 
odst. kar pomeni 92,8 % di- »tiranje in je pričakovatf,' da jih koriišno uvedli in'd“ tem 
namičnega plana za ’to ob- bo kmalu prišlo do prvih ̂ dosegli večjo proizvodnjo in 
/JnKie Kru Va »o lptnptra nla- konkretnih naročil. tudi boljšo kvaliteto, kar vse

Œ  m S l prowm  »  a  o b *  p „ , -  £  b” S J .  “
izpolniti, čemur je predvsem nl v zadhjem času stomo e možnosti,
krivo to, da se še niso mo- nekaterih naročil s strani Ra- 
gli preselit v nove delovne dioindustrije Zagreb in to- 
rpostore, kjer bi svojo pro- vame za elektroniko in av- 
izvodnjo lahko še pospešili, tomatko rih Pržanu. Prav za- 
na drugi strani pa jih bo pri radi tega je sedaj še tem- 
tem ovirala zakasnela dobava bolj nujna preusmeritev na 
niklja v .septembru. V dosC- tuja tržišča, saj je čas, ko 
datljih delavnih prostorih tu- so s svojimi izdelki komaj 
d. še ni mogla steči proizvod- pokrivali domače potrebe kot 
nja sinter magnetov, kakor kaže mimo.
tudi ne vUvanje magnetov po . _, , „_  J Doslej .so dela na novem

tovarniškem objektu, poleg 
objekta »Fariti« v Stegnah, 
mirovala, vendar so pred ča
som, ko je banka dala novo 
garancijo, spet oživela. Prav-

lovni kolektiv obrata »Mag- obrata! 
neti« že sedaj dosega dobre -C -

Glede na nemajhne težave 
s sredstvi za dokončanje to
varne na Stegah pa na tihem 
le upajo, da bo redna proiz-

m Ê m
Strojno oblikovanje magnetov

cLlcl V S 6 P t 6»Ha
»crtHiing« postopku. Ti dve 
dejavnosti | pa bi sicer omo
gočili izpolnitev njihove plan
ske zadolžtve. Svoj vpliv na 
proizvodnjo nedvomno ima 
tudi to, da je število zaposle
nih manjše od planiranega, 
razumljivo,' ker se je pač re
konstrukcija zaradi omejenih 
sredstev zavlekla.

Blagovni promet na doma- ske v enakem obdobju. Uspeh so visoko preseglo septembr- 
čem trgu bi po mesečnem montažnega sektorja je vse- sko zadolžitev in sicer za 
operativnem planu moral v kakor zelo dober, zlasti še, 42%, medtem ko so doslej 
septembru doseči višino če upoštevamo, da so imele izpolnile že tudi 91 % letnega 
33,098.000 novih dinarjev, ven- monterske skupine na terenu plana servisne dejavnosti. De* 
dar je bila realizacija te ob- precej težav z manjkajočo, oz. vetmesečna realizacija je na

kar dokončuieio električne veznostl !e 90 %. V razdobju pozno prispelo opremo iz to- sproti lanski v istem obdobjuJ J • - - i ' innn-u* panlamknr in Kil« -4« ¿Trt/ _Xinstalacije in izgradnjo po
trebne transformatorske po-

januar-september je bila do- varn. 
sežena za 17 % manjša reali- V septembru je uspešno

za' 63 % večja. 
Medtem pa je septembraetate Pn nblbihnti « «frani zacija domače prodaje kot tekla tudi prodaja rezervnih , . . .

investicijskega področja, bo- k1 1 1 1 -7  teb mesecih, vendar ne delov, saj je bil mesečni plan maloprodaja izpolnila le 99c
»Magneti« so edini proizva- do stvari verjetno že tako smemo pozabiti, da je v lan- presežen za 38, oz. je bilo v svoJe mesečne planske' obvez-

jalee magnetov v državi in daleč, da se bo v nove pro- ski realizaciji bila zajeta tudi devetih mesecih doseženih nosti, oz. je izpolnila v deve-
zato je na domačem trgu po- store lahko preselila celotna Prodaja v tovarnah »Avtoiz- 112 % letnega plana po vred- tih mesecih 59 %- svojega let-
vpraševanje po njihovih iz- proizvodnja, medtem ko pro- delki«, »Elementi« in »Napra- nosti. Tudi servisne delavnice nega plana za leto 1966.
delkih zelo veliko, eden izmed stori za upravne službe ve«, ki letos domačo prodajo
največjih kupcev pa je Elek- obrata še ne bodo nared. V opravljajo same."
tronska industrija Niš. Naj- teku meseca bodo usposobiš Septemberska domača pro- 
več po zaslugi nabavne orga---* -novi -tovarni prostor, ka- daja po branžah kaže nasled- 
nizacije, ' letos- ta naš obrat mor bodo montirali stoj za njo sliko:
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Zveze 1 0 2 %
Naprave 99%
Merili teh. 98%
Stik. tehn. 1 2 1  %
Rotac. str. 95%.
Elementi 62%
ŠE. potroš. 70%

skupaj 90% ;

Struktura domače prodaje
septembru pa je bila na-

Delavec pri prvi termični obdelavi magnetov

slednja: kupci 92%, prodajal
ne Iskra 3,3% in poslovne 
enote ZP 4,7-%.

Veliko bolje se je odrezala 
montaža, ki je septembrski 
plan presegla za 47 %, oz. v 
devetih mesecih izpolnila že 
85 % celotnih letošnjih plan
skih obveznosti. Njena dose
danja letošnja realizacija pa 
je tudi za 49 % večja od lan-

ZDRUŽENO PODJETJE
ISKRA KRANJ
NABA'VNA ORGANIZACIJA KRANJ 
Kidričeva 40
razglaša
prosto deloVno mesto

SEFA finančnega sektorja
Kandidat za razpisano delovno mesto mora poleg 
predpisanih pogojev, določenih z zakonom, izpol
njevati še naslednje splošne pogoje.
a) visoka ah višja strokovna izobrazba 

3-letna ustrezna praksa
pravico samostojno opravljati finančne posle 

. v zunanji trgovini
b) srednja strdkovna izobrazba 

5-letna ustrezna praksa
pravico samostojno opravljati finančne posle 
v zunanji trgovini

Poskusna doba za to delovno mesto je 3 mesece. 
Osebni dohodek po Pravilniku Nabavne organizacije' 
Razpisni rok je 15 dni po objavi. Prijave sprejema 
splošni sektor Nabavne organizacije.



ava materiala v septembru
Iz poročila Nabavne orga

niza’: je združenega podjetja 
povzemamo za september, da 
poteka nabava materiala iz 
domačih železarn zadovoljivo. 
Tako sedaj ni več čutiti po
manjkanja hladno valjanih 
trakov kvalitete MD 200, ker 
jih je začela železarna Jese
nice v redu dobavljati. Prve 
količine so tovarne v Novi 
Gorici, Kranju in Sežani že 
prejele, -vse zaostanke pa bo 
železarna dobavila še v tem 
mesecu. Nabavo dodatnih ko
ličin dinamo pločevine s ka
tero ‘so nadomeščali trakove 
je seveda Nabavna organiza
cija stornirala, da si tovarne 
e tem ne bi ustvarile preko
mernih zalog, V isti „žele
zarni je NO stornirala tudi 
naročilo za 75 ton hladno va
ljanih trakov kvalitete MT 
125.

Tudi za ELEKTROMOTOR
JE 'je nastala sprememba na
ročil hladno valjariih trakov 
dinamo kvalitete. MD 240. Na
mesto. predvidenih 166 ton je 
naročila NO le 27 ton tega 
materiala, ker nameravajo 

. ELEKTROMOTORJI spreme
niti proizvodni program.

Zaradi slabe kvalitete ma
teriala HVT je ELEKTRO- 
MEHANIKA predlagala naj v  
prihodnjem letu ne nabavlja 
NQ tega materiala v železar
ni »Boris Kidrič« y Nikšiču.

Transformatorske ih deka- 
pirane pločevine je trenutno 
eedaj dovolj, ker smo jo pre
jeli iz uvoza.

Pri panogi neželezne me
talurgije se je položaj tudi 
bistveno popravil. Ob obisku 
v valjarni bakra v^Sevojnu

so naši predstavniki dobili 
zagotovilo, da bo valjarna v  
zadnjem trimesečju dobavila 
vse naročene količine bakre
nih polizdelkov po prvotni 
specifikaciji. Vzlic občutne
mu padcu cen na londonski ■ 
borzi valjarna ni znižala cen. 
Za nas je položaj le toliko 
boljši, da nam ne bo treba 
tega materiala uvoziti.

Novosadska tovarna kablov 
je obljubila, da bo izdelala 
naročen material za zadnje 
trimesečje po predloženi spe
cifikaciji, vendar z zamudo 
treh do šestih tednov.

Precej se je zboljšala tudi 
preskrba z aluminijevimi pol
proizvodi. V naslednjem letu 
predvidevajo dobavitelji 'red
ne dobave, ker bodo povečali 
proizvodne kapacitete.
' Pri panogi elektroindustrije 
je položaj še vedno nejasen. 
Stalno namreč primanjkuje 
lakiranih žic debelejših di
menzij, medtem Kb je tanj
ših dimenzij ' dovolj. NO bo 
imela s predstavniki tovarne 
kablov v Svetožarevu ponov
ni sestanek, nakar bo lahko 
dala našim tovarnam pojas
nilo, kako bo 6ploh uredila 
dotok manjkajočih vrst laki
ranih žic.

Nabaive materiala ih poliz
delkov iz ostalih panog po
tekajo zadovoljivo,-vendar se 
NO pritožuje, da .-ji vse tovar- 
ne še ¡sedaj niso poslale spe- 
cifiranih potreb za naslednje 
leto. To je toEko bblj mučno 
ker bo NO vključila' v pri- j 
hodnje še naročila bodočih 
partnerjev RIZ in RUDI ČA- 
JAVEC.

Glede uvoza reprodukcij

skega materiala in surovin v 
septembru- ni pravega pre
gleda, ker v oddelku NO za
radi nenadne bolezni nišo 
obračunali vsega uvoza. Me
sečno povprečje uvoza janu- 
ar-september znaša v primer
javi z lanskim le 98,49 od
stotka.

Gibanje repromateriala in 
surovin na razredu 3 kaže 
ponovno povečanje. Ob začet
ku septembra smo' imeli skup
no za 83,562.448,03 N dinar
jev zaIogs ob koncu meseca 
pa za 85,361.086,21 N dinar
jev. Potemtakem so le-te na
rasle samo v septembru za 
približno 180 milijonov sta
rih dinarjev. Zaloge so se 
povečale pri tovarnah ELEK- 
TROMEHANIKA, APARATI, 
AVTOELEKTRIKA, ELEK
TROMOTORJI, ELEKTRO
NIKA IN MIKRON.

Marjan Kralj

O perečih problemih v tovarni elektromotorjev bomo, kot 
vse kaže, poročali v naslednji številki., Slika: iz ročne orod
jarne tovarne v Železnikih

Letos nad 14 milijonov za  re
šitev stanovanjskih problemov
Stanovanjsko vprašanqe čla

nov delovnega kolektiva men
da v nobeni naši tovarni ni 
povsem - rešeno, zato je tudi 
v tovarni električnih aparatov 
to vprašanje dokaj pereče. V 
letih, ko v ta namen tovarna 
ni mogla odšteti nikakršnih 
sredstev, se je število .prosil
cev za pomoč pri reševanju 
stanovanjske problematike še 
občutno povečalo.

Takšno stanje je ,v letoš
njimi' letu 'narekovalo safmo-

upravnim organom v tovarni, 
da so našli maksimalna mož
na finančna sredstva, s ka
terimi naj bi pomagali vsaj 
najbolj potrebnim članom 
delovnega kolektiva, da bi si 
le-ti omilili nerešena stano
vanjska vprašanja. Tu so bili 
zlasti tisti člani kolektiva, ki 
bi brez pomoči tovarne po 
pogodbah z bivšimi stano

vanjskimi: skladi utegnili' iz
gubiti pravico do stanovanj, 
pa čeprav So predčasno v ta 
namen že vložili svoja zaseb
na Sredstva. Razpoložljiva 
sredstva pa so v manjši meri 
razdelili tudi med individual
ne, graditelje, zlasti na pod
ročju obrata v Dobrepolju.

Tako so letos prosilcem za 
stanovanja razdelili skupno 
nad 14 milijonov starih dinar
jev. Ja sredstva so se ob do
brem poslovanju tovarne na
brala od 4 % bruto OD, a ka
že, da jih bo do. konca leta 
še nekaj in tako .bodo lahko 
z njimi pomagali Še nekate
rim članom delovnega kolek
tiva, ki žal še nimajo ureje
nih stanovanjskih razmer.

Seveda je glede na. število 
prosilcev letos razdeljena kvo
ta sredstev občutno premajh
na, da bi z njo lahko ¡rešili 
vse najnujnejše primere. 
Kljub temu pa je -med pro
silci za stanovanja letošnja 
pomoč najnujnejšim odjekni
la bodrilno in hkrati vzpod
budno, saj vsi vedo, da je o'd 
marljivega dela in uspešnega 
gospodarjenja odvisno, 'kfclhj 
bodo tudi ostali prosilci iz 
Ustvarjenih sredstev lahko 
pričakali pomoč; ki jim- je 
potrebna, da bodo prišli do 
lastnega stanovanja. Precej 
lažje pa ima zdaj stališče tudi 
Stanovanj ska. komisij a, k ije  
doslej lahko le sprejemala 
vloge prosilcev in jim dopo
vedovala, naj počakajo, ker 
ni na razpolago sredstev. Že
leti bi bilo, da bi tovarna po
slovala kar najbolj ugodno in 
rentabilno in tako med dru
gim ustvarjala’ tudi zadostna 
sredstva za reševanje pereče 
stanovanjske problematike 
svojih članov kolektiva.

:C-

Od delovnega kolektiva tovarne elementov so se poslovili in odšli v pokoj tovariši Franc 
Hiti, Hilarij Kokalj in Franjo Vlaškovac (četrti, peti in šesti v prvi vrsti), ki so dolga 
leta marljivo opravljali svoje dolžnosti v tovarni. Franc Hiti je šestnajst let bil ekonom 
in gospodar zgradbe na Linhartovi cesti, hkrati pa odgovarjal za vratarje in snažilke. 
Tudi pri delu v družbenih organizacijah je bil zelo aktiven. Hilarij Kokalj — mož za 
vse so mu rekli sodelavci, je delal kot VK zidar v tovarni 15 let. Znal in delal pa je 
zelo požrtvovalno in predano prav vse. Prijel je za mizarska dela, popravljal vodovodne 
instalacije, belil, pleskal in kdove še kaj. Skratka — njegove roke so znale pomagati prav 
povsod, kjer je to bilo potrebno. Franjo Vlaškovac se je v tovarni zaposlil kot upoko
jeni oficir JLA pred 10 leti. Vse doslej je vestno opravljal delo varnostnega tehnika za 
vse tri obrate, vodil pa je tudi gasilsko in varnostno službo. Dokler ne bodo v tovarni 
dobili drugega varnostnega tehnika, pa bo v skrajšanem delovnem času še opravljal svo
je dolžnosti. Sodelavci so se od marljivih sodelavcev poslovili s skromno zakusko, dali 
pa so jim tudi spominska darila.

ZDRUŽENO PODJETJE
ISKRA KRANJ
TOVARNA ELEKTRONSKIH NAPRAV
Ljubljana — Stegne
sprejme

1. KURJAČA
2. ELEKTRIČARJA
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
Pod 1. VK ali KV delavec z nekaj leti prakse. 
Posebne zahteve:
poznavanje delovanja naprav za ogrevanje s kurje
njem na mazut in poznavanje instrumentov —tlako
merov.
Pod 2. VK ali KV delavec elektro stroke — jaki tok 
z nekaj let prakse.
Kandidati morajo imeti urejeno vojaščino.
Prijave sprejema kadrovski oddelek tovarne do 22. 
olktobra 1966.



Lepi vtisi z izleta 
po Koroški

Bil j« lep sončen dan, ko 
smo člani sindikalne poctruž- 
nioe orodjarne »Iskra« Kranj 
odhajali na téiét na Koroško. 
V Beljaku smo imeli daljši 
postanek. Ob pogledu na 'ce
ne pa nam je večkrat zastal 
dih; Nadaljuj cilj je .hilo 
Osojsko.fjezero. 'Ogledali smo 
ei znamenito cerkev ter sa
mostan: (muzej) in grob polj
skega kralja.Bol eslava.

Videli spio tudi bivše tabo
rišče »HitierjUgend« ob Osoj- 
ekem jezeru.

Ha naši nadaljnji poti smo 
obiskali toliko opevani turi
stični kraj Velden (Vrbo) ob 

'Vrbskem jezeru. Tu nismo 
imeli' nobenima postanka, ker • 
je . ta kraj za žepe Iskrašev 
predrag. Peljali smo se sikozi 
Celovec do Gospe Svete, kjer 
smo si ogledali slovečo cer
kev; i nakupili nekaj spo
minčkov, razglednic, ta in oni 
pa si' jé privoščil steklenico 
piva. Ogledali sirio si tudi 
pravo ohcet; naši godci so 
jim zaigrali par slovenskih 
viž, kar jim je bilo zelo všeč, 
zato so naše godce po ondot- 
ném običaju primerno nagra
dili.

Po kratkem postanku smo 
odšli do vojvodskega presto
la, kjer so nekoč ustoličevali 
vojvode, ki so vladali na'Ko-- 
roškem. Tam smo se tudi vsi 

. 6kupaj fotografirali. Navdu
šeni smo bili nad ureditvijo 
in'čistočo okrog vojvodskega 
prestola.

Pred nami je ostal samo še 
ogled gradii na Koqhoster- 
witz na visoki skali nedaleč 
od Sent Vida. To je bil Ostro- 
vrharjev grad (ali se še spom
nite Prešernove »Turjaške 
Rozamunde«). Ta grad je "bil 
zeio utrjerTTn je kljuboval ob 
raznih vpadih na slovenski 
del Koroške. V gradu je veli

ka zbirka raznega starega 
orožja. Kdor ni hotel iti ha 
grad (vstopnina 8 AS), kar je 
zelo škoda, je lahko ostal v 
bifeju (kjer tudi ni bilo za
stonj) ob vznožju hriba, kjer 
so se razživeli naši godci in 
neki Dunajčan, ki je izvajal 
razne plesne figure. Tam se 
je zbralo tudi dosti turistov, 
katerim je. ta zabava očitno 
zelo ugajala.

Vračali smo se prek Ce
lovca do Borovelj. Na poti 
nas je spremljala silna nevih
ta s točo. V Borovljah smo si 
v. izložbah (bila je sobota in 
sg trgovine zaprte) ogledali 
izdelke slovite, boroveljske o- 
rožame. To so res lični iz
delki orožja, ki so vabili naše- 
»jagrč« na ogled, morda tudi 
za bližnji nakup. Središče 
Borovelj krasi preprost, toda 
lepo negovan park. Ob igra
nju naših godcev se je zbralo, 
na cesti pred . restavracijo 
»Pošta« veljko domačinov, ki 
so jim bile zelo všeč domače 
viže;,

Uueiezenci izleta po Koroškem, ki ga je organizirala sindikalna podružnica kranjske orod
jarne, so se pred odhodom od vojvodskega prestola na Koroškem tudi skupaj fotogra
firali. Slika, kot pravijo — jih bo spominjala na zanimiva doživetja z izleta po Koroški

Kmalu smo se tudi od Bo
rovelj poslovili in se odpelja
li po zelo slabi cesti proti 
Ljubelju. Tam smo si pri 
»Zadnjeih grošu« dokončno 
izpraznili žepe in se po lepo 
preživetem dnevu . veseli in 
Zadovoljni ' vrnili skozi lju
beljski predor na lepo doma
čo zemljo in na svoje domo
ve.

Franc Seink

Enodnevni zaslužek za bolnišnico
Delavci in delavke našega Pred nedavnim so se v 

obrata za. proizvodnjo upo- Šentjerneju spet odločili za 
rov v Šentjerneju je že več- humano- delo. Sklenili so po- 
krat dokazal .Svojo priprav
ljenost, najsi bo s prosto-

dariti v sklad za zidavo nove 
ljubljanske, bolnišnice svoj 
enodnevni zaslužek, kar spri-voljnim delom ali z lastnimi ¿Q sorazmerno visokega šte- 

sredstvi solidarno pomagati vila zaposlenih v tem obratu 
in sodelovati v kakršnikoli tovare elementov za elektro- 
skupni .akciji.

Na sliki sicer niso vsi, v orodjarni obrata »Stikala« v Kranju, pa vendar predstavljajo 
večino. Pa še dobre volje s o . . .  To pa tudi nekaj velja

niko pomeni kar čeden pri; 
spevek.

želeti je, da' bi delovni ko
lektiv" v Šentjerneju posne
mali tudi ostali naši delovni 
kolektivi in po svojih' možno
stih prispevali svoj delež ■ k 
temu, da bo čimprej zgraje
na prepotrebna nova ljub
ljanska bolnišnica;

Po dosedanjih podatkih — 
bomo pa se v prihodnje po
zanimali v vseh naših orga
nizacijah — so tudj v tbvar- 

■ ni električnih aparatov na
pravili precejšnjo propagan
do med člani kolektiva za 
prispevek k izgradnji bolniš
nice-v .Ljubljani,-Odziv je bil 
zadovoljiv, saj je lepo šte
vilo članov tega kolektiva 
poklonilo v ta namen svoje 
obveznice skopskega poso
jila.

In9 ,OZE PB™  Kam vodijo pota nase elektronske industrije
VPRAŠANJE, KI SMO SI GA ZASTAVILI V NASLOVU, 
JE PO DVEH DESETLETJIH RAZVOJA IN USPEHOV 
NAŠE ELEKTRONSKE INDUSTRIJE, PO POMEMBNEM 
DELEŽU V NAŠEM NACIONALNEM GOSPODARSTVU 
IN PO DOLOČENEM MEDNARODNEM UGLEDU, KI GA 
JE TA NAŠA INDUSTRIJA DO,SEGLA, PRAVZAPRAV ZA 
MARSIKOGA PRESENETLJIVO.
PRESENETLJIVO JE, CE SE VPRAŠUJEMO, KAKŠNA 
POTA NAJ UBIRA NAŠA ELEKTRONSKA INDUSTRIJA,
V ČASU, KO JE RAZVOJ ELEKTRONSKE INDUSTRIJE
V SVJETOVNEM MERILU DOKAJ JASNO ZAČRTAN.
Morebiti je le prav, če na 

hitrico spet enkrat preletimo 
osnovne značilnosti tega raz
voja. Glede tehnične usmer
jenosti je v svetu vsekakor 
značilno zaostajanje deleža 
komercialne — ali bolje: za
bavi namenjene elektronike 
— za profesionalno elektro
niko. Avtomatizacija, teleko
munikacije. sistemi za obde
lavo podatkov tvorijo danes 
živčni sistem civilizacije, 

r  'orka se v Svetu raz

vija z eksplozivno naglico. 
Porast obsega proizvodnje v 
elektronski industriji zaostaja 
v svetovnem merilu kvečje
mu še za kemično industri
jo. Poleg tega so za to proiz
vodnjo značil. visoke profitne 
stopnje, ki izhajajo ne nazad
nje iz visokega deleža um
skega in. visokokvalificirane
ga ročnega dela v vrednosti 
izdelkov. Slednjič pa je se
stava investicijskih vlaganj 
v to področje sorazmerno zelo

ugodna, saj je težišče na kad
rih in obratovalnih sredstvih, 
delež investicij, v proizovd- 
na sredstva pa je dokaj ni
zek.

Vsa ta dejstva smo znova 
ponovili le zato, ker pred
stavljajo- osnovne, nagibe za 
izredno intenzivna vlaganja 
v to področje vsepovsod po 
svetu. Ta vlaganja pa so spet 
razlog za neverjetno hiter 
tehnični, tehnološki in proiz
vodni razvoj te industrijske 
panoge v svetovnem merilu.

Celotni razvoj v svetu vo
di v vedno bolj množično 
uporabo vse bolj zapletenih 
in zanesljivih, obenem pa tudi 
sorazmerno vse bolj cenenih 
elektronskih sistemov na vseh 
področjih sodobnega življenj- 
ja.

Pot, ki jo mora ubirati na
ša elektronska industrija, je

zato na prvi pogled jasno za
črtana in vprašanje v naslovu 
bi bilo potemtakem odveč.

Položaj pa je precej bolj 
zapleten,. vsekakor toliko, da 
je utemeljenih in mnogokrat 
težavnih vprašanj na tem 
področju kar na pretek.

Jugoslovanske težnje po iz
gradnji in zagotovitvi razvo
ja lastne elektronske indu
strije izhajajo iz vsekakor 
neoporečne osnove. S čisto 
proizvodno - gospodarskega 
stališča je ugodno razmerje 
med visokim . vložkom um
skega in visokokvalificirane
ga dela in nizkim vložkom 
materiala vsekakor še kako 
vabljivo zlasti za področja, 
kjer se družijo industrijska 
tradicija z zakoreninjeno in
dustrijsko miselnostjo in. na
vadami, sorazmerno obilico 
strokovnjakov in skromnim

surovinskim zaledjem za dru
ge industrijske zvrsti.

Lastna elektronska indu
strija tvori poleg tega eno 
izmed bistvenih osnov ža ra
cionalno delovanje celotnega 
gospodarskega mehanizma. 
Morebiti so bile avtarkične 
težnje, ;ki so hotele V pretek
losti zagotoviti lastno elek
troniko za vsa področja ju
goslovanske ekonomike tudi 
nezdrave. Vsekakor pa so 
omogočile nastanek izredno 
razvejanih izkušenj in-kad
rovske zasnove, brez katerih 
ni mogoče ne graditi lastno 
elektroniko, ne vključevati 
tuje dosežke na tem področ
ju kot organski del v nacio
nalno gospodarstvo.

Tehnični in tehnološki do
sežki jugoslovanske elektro
nike, ki jih nemara najbolj 
pregledno vredaotimo ob vsa-



Čim več spro
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popoldanskih urah so o ča
sopisni dejavnosti oz. pred
vsem o vsebini časopisa raz
pravljali člani uredniškega 
odbora, predstavniki samo
upravnih organov in družbe
no političnih organizacij 
združeega podjetja.

V uvodu je glavni urednik 
nanizal nekaj ugotovitev o 
sedanji dejavnosti uredniške
ga odbora in izrazil.mnenje, 
da časopisu še vedno manj
ka določene ostrine pri pe
rečih in aktualnih proble:% h. 
Dokaj opazno je1 tudi to, da 
vodilne: osebe, prain tako! pa 
tudi predstavniki samouprav
nih organov in .družbenopo
litičnih organizacij kaj malo 
pišejo v naše glasilo. Proble
mi se porajajo vsak dan, za-, 
to je treba o tem pisati, pa 
čeprav nekaterim to ne i>i 
bilo prav. Odprto in pogum- 
n opisanje lahko pripomore 
k reševanju mnogih proble
mov.

»Po IV. plenumu« — je. na
daljeval glavni urednik, so 
dnevni časopisi polni odprte
ga poročanja, predvsem 
prednjači »Borba« in »Vijes- 
nik«. Tudi naše glasilo ne bi 
smelo zaostajati in prav za
to bo treba ojačati dopisni- 
šo mrežo. Hasek pisanja je 
vsekakor v tem, da se obli
kuje javno mnenje.

Navzoči predstavniki samo
upravnih organov in druž- 
beno-političnih organizacij so 
bili v glavem mnenja, da mo
ra naše glasilo postati bolj 
vidna tribuna odprtih mnenj. 
Nekaj poskusov je že gapa- 
ženih. Predvsem je treba do
pustiti, da se mnenja krešejo, 
seveda v dostojni obliki, isto
časno pa je  treba izbegavati 
senzacionalnost »pranje peri

la« ipd. Vodilnim delavcem in 
strokovnim službam je treba 
postavljati odprta vprašanja. 
Kolektiv ' mora biti tudi v 
kočljivhi zadevah pravočas
no informiran, hkrati pa je 
treba gojiti čut, da je ISKRA 
nekaj skupnega, našega.

Prav je, da družbenopoli
tične organizacije upoarblja- 
jo časopis za javno mnenje. 
Težave zaradi intervjujev z 
vodilimi delavci morajo od
pasti. Probleme, ki tarejo 
kolektivi, heinoretno skriva
ti za _tajnost. Užaljenost ne
katerih prizadetih naj se 
umakne .progresivni kritiki. 
Kritične? {Probleme kot n. pr; 
»Avtomacija« stari žiro ra
čun, znižanje zalog, sanacija, 
nizki OD ipd., je treba odpr
to in pravočasno obravnava
ti, pri tem pa" je treba dati 
avtorjem člankov vso zašči
to. Dejstvo je, _da se za orga
ne upravljanja ne more Ih 
ne sme nihče skrivati, daje 
uredništvu vso pravico, da 
stavi j a v imenu kolektiva in 
za kolektiv odprta in aktual
na vprašanja strokovnim 
službam, vodstvu, prav tako 
pa tudi Samoupravnim orga
nom in družbeno-političnih 
organizacijam.

Iz vsestranske razprave so 
bili izluščeni naslednji skle
pi:

■— Naše glasilo naj bi vse-- 
bovaio več ekonomsko-poli- 
tičnih člankov.

— Apelira, se na družbeno
politične organizacije ZP, da 
prek svojih predstavnikov 
posredujejo svoja stališča v 
glasilo, ki naj kritično obrav
navajo tako delo; strokovnih 
služb; kot delo samoupravnih 
organov in problematiko svo
jih^ organizacij.

— Uredništvo naj skrbi, da 
glasilo objàylja važne škle-

Pogled na razstavni prostor »ISKRE« na letošnji 'razstavi »Photokina« v Kolnu, kjer 
smo prikazali kinoprojektorje in kino ojačev. naprave

pe viseh tovarn ZP in le ne- prav zato smo jih in jih še hkrati boljše informativmostl 
katerih. vabimo k 'sodelovanju, kai kolektiva »§ prve roke«

— Prav bi bilo, da časopis v dobrobit »Iskre« in , Ado' .
občasno obravnava tudi si
stemska vprašanja oz. pro
blematiko, ki jo zahtevajo 
predpisi' ,

— Članki naj ne bodo le 
teoretični, pač pa stvarni in 
ne predolgi ter pisani tako, 
da bodo razumljivi vsakemu 
proizvajalcu,

— V časopisu j e  treba ta
koj in odkrito obravnavati 
stanje v podjetju, zlasti pa 
■tista vprašanja, ki zadevajo 
eelben kolektiv (Avtomacija, 
PSO, žiro račun, obveze 
Iskre).

Nakazana mnenja, in skle
pi kažejo, da se vsi zaveda
mo važnosti pravdnega -infor- 
mirnja kolektiva prek glasi
la »Iskra«, pri tem pa (po 
besedah odgovornega uredni
ka) lahko največ pomagajo 
tisti člani kolektiva, ki o 
problemih največ * vedo In

ZDRUŽENO PODJETJE
ISKRA KRANJ
ORGANIZACIJA
TOVARNA ZA ELEKTRONIKO IN AVTOMATIKO 
LTUBLJANA-PRŽAN
sprejme v delovno razmerje sodelavce za naslednja 
delovna mesta:

VODJO TEHNIČNE KONTROLE 
VODJO PLANSKEGA ODDELKA
pogoj: strojni inženir s prakso ali strojni tehnik 
z daljšo prakso;
pogoj: ekonomist s prakso ali ekonomist tehnik 
z daljšo prakso.
Pismene ponudbe z obširnimi podatki pošljite gor
njemu naslovu.

koletnem sejmu sodobne elek
tronike v Ljubljani so v bi
stvu dovolj ugodni.

Na področja 'komercialne' 
oziroma zabavne elektronike 
— pri radijskih in televizij
skih sprejemnikih, gramofo
nih in podobnih izdelkih — 
dosegamo domala evropsko 
povprečje; v telekomunikacij
ski tehniki vsaj v osnovi ob
vladamo celotno'področje od, 
brezžičnih zvez preko kanal
ske telefonije do najsodobnej
ših elektronskih telefonskih 
central; na področju avtoma
tizacije obvladamo velik del 
osnovnih sklopov in sistemov, 
za posamično in procjasno av
tomatizacijo; elektronsko ob
delavo podatkov obvladamo 
vsaj v osnovi za vsa glavna 
področja rabe ter za digital
ne in analogne sisteme; pro
izvajamo v  zadostnih količi
nah in ob zadovoljivi kako
vosti skoraj vse sestavne de
le za elektroniko* povrh pa 
še. mnoge elektronske napra
ve od merilnih instrumentov 
do medicinskih naprav.

Kadrovska osnova, ki je 
omogočila osvojitev tako š i 
rokega področja, nikakor ni 
skromna. Dandanes raepolaga 
naša elektron, industrija obe
nem z raziskovalnimi in 
znanstvenimi ustanovami s  
tega področja s sorazmerno 
obilico osebja, ki ima visoko, 
višjo ali srednjo strokovno 
izobrazbo. To osebje ima za
dovoljive izkušnje v razvoju, 
tehnologiji in proizvodnji ter 
je v povprečju dokaj mlado 
ter zato dovolj prodorno. V 
zadnjih letih se je mlajša 
generacija že toliko zakoreni
nila, da stara obrtniška in 
mojstrska miselnost, ki tvori 
eno osnovnih ovir pri ustvar
janju sodobne elektronske in
dustrije, zelo naglo odmira.

Vse to pa še ne pomeni, da 
je - današnji položaj ■ naše 
elektronike zavidanja vreden.

Nemara se še mnogo pre
malo zavedamo, kako doma
la usodno širok je asortiment 
izdelkov, ki so ga ustvarile 
zahteve navsezadnje količin
sko omejenega domač t ga

tržišča v časih avtarktične 
miselnosti. Posledice široke
ga asortimenta na-om eje
nem tržišču pa iso seveda 
zelo majhne količine v pro-š 
izvodnji sorazmerno nizka 
tehnološka raven proizvod
njo in zato tudi neizenačena 
kakovost izdelkov.

Prav zaradi tega je eko
nomski položaj jugoslovanske 
elektronske industrije pre
cej drugačen, kot bi ga pri
čakovali na osnovi podatkov 
o profitnih stopnjah -in go
spodarski rasti elektronske 
industrije y svetu. »Kapital«, 
ki z. njim razpolaga naša 
elektronska industrija, je so
razmerno skromen, povrh pa 
zaradi širokega asortimenta 
možno razdrobljen in neza
dosten za sodobno obvlada
nje celotnega procesa od raz
voja preko tehnologije in 
proizvodnje do marketinga.

Sedanje pomanjkanje »ka
pitala« v. naši. elektronski in
dustriji in § slaba finančna 
mobil nost te industrij e, kar je 
oboje nujno povezano, pa 
imata svoje korenine še

drugje. Lahko samo obžalu
jemo ...neizpoj$!>itno - dejstvo,’ 
da vse doslej; družba v elek

tronsko industrijo sploh ni 
sistematično investirala.

Ta dogajanja pa se zrcalijo 
tudi v neštetih vprašanjih na 
področju kadrov elektronske 
industrije. Asortimentna raz
drobljenost in pomanjkanje 
sredstev marsikje nujno po- 

p vzročata negospodarno ' izkct 
riščanje -razpoložljivih stro
kovnjakov, ki so povrh še 
nezadostno materialno . sti
mulirani in nimajo dovolj 
■jasne osebne razvojne per
spektive. Vsemu temu je tre
ba prišteti še težnje po 
zmanjševanju poudarka na 
•strokovnem delu, ki sicer ni
so splošne, vendar so dovolj 
nevarne in so hkrati tudi lo
gična prehodna posledica eko
nomskega pritiska v, spreme
njenih razmerah gospodarje
nja.

Sem ter tja naletimo na oce
ne, ki govorijo o krizi v naši 
elektronski industriji. Te 
ocene so gotovo pretirane, 
po svoje pa obenem z vsemi

značilnimi doga j an j i — resno 
opozarjajo na vsebinsko pt&- 
lomnico, na kateri se je- tudt 
pri nas znašla elektronska 
industrija.

- ,V. bistvu, ni težko pačalpo 
začrtati obrisov nujne'usme
ritve nhše elektronske indu
strije v naslednjem obdobju.

Vsekakor je jasno, da mo
ramo doseči bistveno zožitev 
asortimenta v razvoju in 
proizvodnji. Obenem z jasno 
razmejeno specializacijo, do
mačih proizvajalcev mora 
takšna zožitev prinesti Občut
no povečanje serij v proiz
vodnji. Ker mora biti takšna 
proizvodnja nujno tudi go
spodarnejša, smemo od nje 
pričakovati veČj,o akumulaci
jo sredstev, je-ta pa še mo
rajo v dobršni meri preliti 
v izpopolnjevanje tehno
logije, intenzif ikacij o raz
voja, temeljitejšo organi
zacijo in ne naposled tudi 
v sistematičen in .učin
kovit marketing, ki še ga na» 
ša elektronska industrija do
slej praktično sploh še ni 
mogla lotiti.



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov

SKLEPI 12. SEJE UO
(12. 10. 1966)

' © Upravni odbor združe
nega podjetja sprejema po
ročilo komisije za dejavnost I 
in H za prvo polletje 1966 
s tem, da' je pri sprejema
nju gospodarskega ' plana 
združenega podjetja za leto 
1967 nujno potrebno upošte
vati financiranje dejavnosti 
I in II v smislu členov 104 in 
108 Staiuta ŽP.

•  UO ZP sprejema poroči
lo ZZA v Zvezi z delovnim 
pragramom samoupravnih 
organov ZP ISKRA in potr
juje smernice; ki šo prikaza
ne v tem poročilu, za nada
ljnje delo in obliko dejavno
sti. ■

V zvezi s tem upravni od
bor ZP na podlagi predlogov 
gospodarske komisije spreje
ma naslednje sklepe:.

a) V skladu s srednjeročnim 
planom ZP naj ZZA, tovarne 
in’ programsko-tehnično pod
ročje sporazumno izdelajo 
srednjeročni plan razvojne 
dejavnosti. Ta plan naj defi
nira zlasti obseg te' dejav
nosti in načine njenega fi
nanciranja.  ̂(V okviru realnih 

p možnosti naj se tudi na tem 
področju uvede sistem drsne
ga, planiranja).

Plan morajo obravnavati in 
Sprejeti komisija iz <|lena_105 
Statuta ZP in samoupravni 
organi ZP.

•  Na osnovi tako-sprejete
ga plana je nujno najti stro- 
kovno-ekonomsko utemeljene 
rešitve za kontinuirano finan
ciranje razvojnih dejavnosti 
I in IL

Pri tem se mora ZZA priza
devati, da se z določenim av
tomatizmom plačevanja nje
govih uslug postopoma formi

ra tak dohodek, ki bo omogo
čil samofinanciranje za raz
vojne naloge I, II in III.

S prodajo oz. posredova
njem teh naiog organizacijam 
v okviru združenega podjet
ja naj se kasneje obratna 
sredstva obnavljajo.

0  UO ZP ugotavlja, da se
danje razmere pri financira
nju raZvonih dejavnosti I in 
n  vodijo ZZA v skrčenje oz. 
angažiranje lastnih kapacitet 
z drugimi'' zunanjimi partner
ji. Tako stanje bo v prihodno
sti povwočalo nove probleme 
v odnosih ZZA — organizaci
je, ker Zavod n"e bo v stanju 
na zahtevo prizadetih orga
nizacij'teh kapacitet ponovno 
organizirati oz. jih sprostiti, 
•ker bodo pogodbeno že" veza
ne.

O Vztrajati je treba na 
uresničevanju statutarnih do
ločil in medsebojnih pogodb 
ter iz dogovorov izvirajočih 
obveznosti v odnosih ZZA — 
organizacije. Zlasti je prob
lematično izpolnjevanje skup
no sprejetih dogovorov . in 
in sklepov s strani upravnih 
faktorjev (razširjeni kolegij) 
v združenem, podjetju.

V letu 1967 naj Zavod pri 
dogovarjanju s tovarnami 
glede zaključevanja poslov za 
leto 1967 postopoma prehaja 
na licenčni odnos v okviru 
obstoječe proizvodnje.

UO ZP predlaga komisiji 
za spremembe in dopolnitve 
statuta ZP, da pri sestavi 
Statuta' upošteva sugestijo o 
financiranju razvoja na osno
vi licenčnih odnosov in druge 
pripombe, ki so navedene v 
poročilu ZZA.

•  UO ZP zadolžuje orga
nizacijsko kadrovsko področ
je, da organizira seminar 
»specializacija za. delo v zu
nanji trgovinski dejavnosti 
doma in v inozemstvu«.

Vsem organizacijam ZP se

priporoča, da v interesu na- 
dalnjega napredka ISKRE v 
zunanjetrgovinski dejavnosti, 
pošljejo na ta seminar de
jansko take delavce, ki bi 
potem lahko prevzeli odgo
vorne naloge v Iskrini zuna
njetrgovinski dejavnosti. Or
ganizacije naj bi z razume
vanjem sodelovale pri finan
ciranju seminarja im zagoto
vile OD vsem delavcem, ki 
se bodo udeležili tega semi
narja.

UO ZP imenuje posebno 
komisijo, ki bo izvrševala iz
bor kandidatov, uskladila 
program in tudi sicer nadzi
rala potek seminarja.

Janko Kralj, 1 mr. oec. 4  
org. kadr. področje; Jože. 
Hujs; dipl. oec.' — PSO; Lju- 
bhn Artič, dipl. ing. — PSO; 
Vlado' Sodin, dipl. oec. — 
Nabavna organizacija; Anton 
Bukinis — Avtoizdelki.

© UO ZP imenuje v svet 
šolskega centra za mandatno 
dobo 2  let naslednje tovari
še:

Miha Molan — Elektrome- 
hanika, Viktor Tišlar — In
strumenti, Janko Vodnik — 
Finančno področje, Maks 
Pavlin — Org. kadr. področ
je. * v

SKLEPI •
19. SEJE UO (10. 10. 1966)
® Upravni odbor je potr

dil poročilo planske službe o 
izpolnitvi plana proizvodnje
v septembru.

Po' poročilu je bil plan pro
izvodnje v tem' mesecu dose
žen z 95,2 %, v višini 15,750.074 
N din.

® Upravni odbor je sprejel 
na znanje poročilo finančne 
službe o izdelavi novega na
čina za odpis posebnega o-

rodja, ki bo začel veljati z 
novim letom, -j

@ Upravni odbor je obrav
naval pripombe delovnih enot 
na pravilnik .o stimulaciji za 
znižanje zalog in bo vse spre
jete predloge posredoval de
lavskemu svetu tovarne v do
končno odločitev.

0  Upravni odbor je obrav
naval predlog oddelka za 
družbene zadeve glede višine 
nadomestil za prve tri dni 
bolezenskega dopusta in os
vojil naslednjo varianto, ki 
jo posreduje v obravnavo de
lovnim enotam. Posebej na

roča UO oddelku za družbe
ne zadeve, da v predlogu po
drobneje specificira, obolenja.

Vrsta bolezni:
%

a) poklicne bolezni in ne
sreče pri delu v tovarni

V . ioo
b) TBC in kronična obo
lenja 90
c) Ostala obolenja in ne
sreče na poti na delo in
z dela 80
d) Nesreče na domu 70
e) Nega svojcev -- 60

(Dalje na 8 . strani)'

Razpis
ZDRUŽENO PODJETJE
ISKRA KRANJ
ORGANIZACIJA; ^ .¿«fr
TOVARNA ELEMENTOV ZA ELEKTRONIKO 
LJUBLJANA v
OBRAT KERAMIČNIH KONDENZATORJEV 
ŽUŽEMBERK
kadrovska komisija
razpisuje prosta delovna mesta za: -

1. MOJSTRA strojne delavnice
2. DVA KONSTRUKTERJA orodij 

in naprav
Poleg splošnih pogojev so potrebni še naslednji: 
pod 1. strojni tehnik s 3-letno prakso ali VK dela
vec z večletno prakso
pod 2. strojni inženir I ali II. stopnje, zaželena 
praksa,
strojni tehnik s 5-letno prakso.
Kandidati morajo imeti urejeno vojaščino. 
Družinska | in samska stanovanja zagotovljena. 
Pismene ponudbe pošljite na naslov: ISKRA -Pobrat 
keramičnih kondenzatorjev Žužemberk, najpozneje 
do 30. 10. 1966
Zasedba delovnih mest je možna takoj po poteku 
razpisanega roka.
O ostalih obojestranskih pogojih se bomo dogovo
rili ustno.

Istočasno pa je jasno, da 
Oženje’ asortimenta v proiz
vodnji ne sme pripeljati tu
di do manjše izbire blaga -na 
tržišču. Dodatni asortiment, 
tisti, ki bi ga dompča indu-j 
stri ja opustila, ali pa se! ga 
v nadaljnjem razvoju sploh 
ne bi lotila,, bi moral vdote- 
katikati iz drugega izvora, iz 
proizvodnje tujih proizvajal
cev. ; . ¿j'i

Refren teh ugotovitev ni 
nov in smo mu posvetili že 
nešteto načelnih razprav. De
javniki izven elektronske in
dustrije .samo ponavljajo 
prepričanje, ki je v tej indu
striji že temeljito prodirlo, 
ko poudarjajo, kako nujno 
je vključevanje naše elek
tronske Industrie v medna- 
rodo delitev dela.

Tu pa načelno soglasje ni
kakor ni dovolj.

Preveč M poenostavljali se
danji položaj, če bi preizrli 
posamezne prav dobre rezul
tate na tem področju. Žal pa 
telh mdtatov še zdaleč ni 
mogoče posploševati. Zato je 
pošteno, če si ogledamo tu
di nekaj senčnih plati.

Vključevanje naše elek
tronske industrije v medna
rodno delitev dela preradi 
vrednotimo po naraščanju 
izvoza. Pri tem1 pa ne smemo 
zamolčati . dejstva,, da izvira 
,ta porast vsaj za sedaj še 
vedno pretežno- iz-neizbežne 
nuje, ki so jo prinesli spreme
njeni pogoji gospodarjenja in 
zahteva po deviznem samo- 
flnancirahju. Ti ,v bistvu ad- 
ministrativni ukrepi zares 
predstavljajo izredno učinko
vito'gibalo, ,ki sili našo elek
tronsko industrijo, da še spo
prime s trdo konkurenčno 
stvarnostjo na mednarodnem 

j tržišču. '
Žal je bila elektronska in

dustrija, ki je programsko v 
dobršni meri rasla iz avtar
kičnih" teženj nacionalnega 
gospodarstva v pretetkiem ob
dobju, za tak pritisk večino
ma ne najbolje pripravljena. 
Pri tem ne smemo pozabiti 
niti na tehnična vprašanja 
niti na tehnologijo, ne na or
ganizacijo proizvodnje, ne ha 
kakovost izdelkov in na ce
lotno problematiko učinkovi

tega in gospodarnega marke- ljenjske ravni vedno bolj ize- 
tinga. . načeni s stroški na tržišču,
,  Marsikje dvomljiva ekono- kamon. naša elektronska in- 
mika današnjega izvoza elek- dustrija izvažat 
tropske industrije se. kajpak Poleg tega pomanjkanje 
ne bo mogla več dolgo skri- sredstev ne omogoča, da bi 
vati za ugodnejšim gospo- tesno sledil razvoju elektro- 
darskim učinkom prodaje na nlke v svetu s strokovne pla-
domacem tržišču, ki ga tre
nutno še precej zapirajo pred tronska 
mednarodno konkurenco ca- pretežno 
rinske pregrade in zlasti po
manjkanje tujih plačilnih 
sredstev v državnem merilu.

Trenutno se naša elektron
ska idustrija pojavlja na tu-

ti. Zaradi tega danes elek-' 
industrija izvaža 
izdelke, v katerih 

prevladuje kvalificirano roč
no, nikakor pa ne umsko de
lo. Ti izdelki pa gotovo niso 
tisti, zaradi katerih so za 
elektronsko industrijo v sve-

jih tržiščih, s povprečno ka- tovnem merilu značilne viso- 
kovostjo in nikakor ne z vr- te  profitne stopnje. Naša 
hunsko tehnično dognanost- elektronska industrija dokaj 
jo izdelkov; pojavlja se z do- dobro ve, kaj bi morala stori- 
kaj skromnimi proizvodnimi^, da bi lahko v doglednem 
zmogljivostmi in z mnogo- času najprej izboljšala eko- 
krat negotovimi dobavnimi ¿omiko izvoza, potem pa po
roki. Razpolaga predvsem z segla vjpravo mednarodno de- 
dvema prednostma — z niz->litev dela, Žal se vse težnje 
kimi cenami, ki jih omogoča po povečanju deleža intelek- 
nižja cena delovnega časa in tualnega dela v izdelkih, kar 
z določeno stopnjo tehnične prinaša ugodnejše zaslužke,
opremljenosti.

Nižji stroški vloženega de
neizbežr.o vrtijo' v začaranem 
krogu zaradi pomanjkanja

la predstavljajo kajpak samo sredstev, 
prehoden pojav, saj bodo s Morebiti so gornje ugolo- 
postopnim zviševanjem živ- vitve malce poenostavljene.

vendar kažejo na najbrž naj
bolj pereča.vprašanja.

Vškatnur, kdor pozna do« 
gaj,anja v naši elektronski 
industriji, pa je nesporno 
jasnih- nekaj' dejstev. Dokler 
se naša elektronska industri
ja® skrajnimi napori in mar
sikje brez možnosti za- uve
ljavljanji sprejemljive go
spodarnosti komaj oskrbuje 
z reprodukcijskim materia
lom za nujne tekoče potrebo 
'in dokler so sredstva, s ka
terimi razpolaga, mnogo 
preskromna za intenzifikaci- 
jo razov ja, tehnologije, orga
nizacije, proizvodnje in mar
ketinga, še celo pa za pre
usmerjanje proizvodnje zara
di nujne specializacije in 
prilagajanja inozemskim tr
žiščem — toliko časa lahko 
o zares uspešnem in enako
pravnem vključevanju v 
mednarodno delitev dela na 
splošno:; le - razpravljamo.

Brez izdatnega vlaganja 
sredstev si skoraj ni mogoče 
predstavljati, kako naj .bi se 
naša elektronska; industrija 
na. široko najprej kot enako
praven .partner vključila V



Pisma naših bralcev
NEREDNO
IZPLAČEVANJE
ŠTIPENDIJ

Tov. urednik!

yu 3 NF x/p na septemberskem UKV tekmovanju z OJ W 
transistorskim oddajnikom. Tov. Gorjanc, (na sliki) zapo
slen v »Elektromehaniki« Kranj, je o tekmovanju dal na
slednje podatke: QTH Tolsti vrh 1714 m. Že v predtekmo
vanju je bila vzpostavljena zveza z našimi radioamaterji 
yu3HlJ/Ml, ki so bili v San Marinu. Zveza je bila odlič
na — cona 350 km — raport obojestransko 59. Med tek
movanjem je vzpostavljenih 18 zvez. Primopredajnik je 
težak 1.70 kg delovna frekvenca 144950 sprejemnik super. 
Ima 15 transistorjev. Uporablja 3 vrste antene: štab, 3 
elementno in 9 elementno. Kot kaže, ima tov. Gorjanc za
nimivega konjička, ki ga (kot kaže slika) uspešno kom
binira z rekreacijo na naših planinah. Slika je posneta 
na Tolstem vrhu (1714 m). Ker ima Iskra v Kranju kar 
precej članov, ki imajo istega konjička kot tov. Gorjanc 
bomo ob prvi priliki kaj več, o tem napisali.

I S K R A  — glasilo delovne
ga kolektiva Iskra industrije» 
za elektromehaniko teleko 
munikacije , elektroniko in 
avtomatiko — Urejuje uredni 
ški odbor — Glavni urednik: 
Pavel Gantar — odgovorni 
urednik: Igor Slavec — izha 
ja tedensko — Tisk in klišeji: 
»CP Gorenjski tisk« Kranj

ZAHVALA
Ob smrti moje drage ma

me
MARIJE JERISA 

se' iskreno zahvaljujem so
delavcem delovne enote 
»■Umetne mase« v kranjski 
tovarni za izraze sožalja im 
denarno pomoč.

Jožica Petkovšek

čudimo se, da nihče- niče
sar, ne piše o nerednih izpla
čevanjih štipendij. Po pogod
bi bi morali štipendisti pre
jemati štipendije 8 . v mese» 
cu, če pa vzamemo mesec 
oktober, tedaj moramo na 
žalost poročati, da 18. okto
bra fakulteta za elektroteh
niko še vedno ni prejela 
Iskrinih štipendij.. Lahko si 
zamislite tov. urednik, kako 
žive tisti, ki so od štipendij 
več ali manj odvisni, ko se 
jim štipendija zavleče za več 
kot 1 0  dni. Pa, še tole: Če
prav nekatere . .tovarne ne 
plačujejo pravočasno štipen
dij za svoje štipendiste, jih 
le-ti dostikrat dobijo prej, 
kot tisti, za katere so tovar
ne pravočasno poslale naka
zila. Vse štipendije se nam
reč nakazujejo prek Šolskega 
centra v Kranju, tam pa še 
nakazila, kot vse kaže, pre
livajo, kar pa po našem mne
nju ni prav. Naj. štipendisti 
vedo, katere organizacije v 
redu plačujejo štipendije in 
katere ne. Če -vzamemo kot 
primer »Elektromehaniko« ki 
v redu plačuje svoje štipen
diste, njeni študentje, ki štu
dirajo na fakulteti za- elek
trotehniko, pa še do danes 
18, oktobra niso prijeli šti
pendij. Da so zato nekateri 
življenjsko prizadeti --je ra
zumljivo in nujno'je, da bi v 
bodoče te nepravilnosti od
pravili. Tak način nerednega 
izplačevanja štipendije tudi 
kvari ugled Iskre med dru-. 
gimi študenti ha . fakultetah. 
Morda bi bilo bolj prav, če 
bi vsaka organizacija sama 
plačevala štipendije fakulte

tam oz, posameznim štipen
distom.

štipendisti 
fakultete za 
elektrotehniko

Pripis uredništva: Kot ve
mo, so bila našim štipendi
stom dana z najvišjega mesta 
zagotovila, da bo izplačevanje 
'štipendij potekalo v redu. Ge
neralni direktor je apeliral 
na vse organizacije, naj pra
vočasno nakazujejo zadevne 
zneske. Če temu ni tako, po
tem se nekatere organizacije 
ne držijo teh sklepov. Zadevno 
želimo, .da nam računovod
stvo Šolskega centra, čimprej 
in podrobno poroča o proble
mu, štipendij. Poročilo bomo 
objavili v našem -glasilu.'

POZDRAV' OD VOJAKOV.
"Tov, urednik!
Čeprav služim vojaški rok, 

ne bi rad popolnoma izgubil 
stika z »Iskro«. Da bi to vez 
obranil, bi bil zelo zadovo
ljen, če bi mi pošiljali Iskri
no glasilo.

Ob koncu želim uredništvu 
kot tudi Celotnemu kolektivu 
»■Iskre«, čim več uspehov!

- Janez Skubic, dipl. inž.
' V. P. 3065/10 

Sombor

Prav tako željo ima tudi 
vojak Mihael Bertoncelj, V. 
P. 9166/313 — Požarevac VE- 
3, ki pošilja prisrčne pozdra
ve kolektivu »-Elektromotorji« 
Železniki in jim želi veliko 
delovnih uspehov.

Iz Leskovca V. P. 3489/23 
VE-2 se je oglasil vojak Mi
lan Boncelj, ki sporoča, ' da 
ima spremenjen naslov voj
ne pošte, hkrati pa piše, da 
je časopis »-Iskra« edina vez 
z »Iskro« in; da jih je v tej 
enoti kar precej, ki radi pre
birajo naš časopis.

Inž. Dušan Osolnik V. P. 
5760-4 Pula nam je poslal na 
izredno lepi barvni fotogra
fiji (fant in dve dekleti v na
rodnih nošah iž okolice Val- 
povo, Rrvatska) prisrčne po
zdrave, spremembo, naslova 
in se.zahvaljuje za‘redno po
šiljanje časopisa.

Vojak Tone,'Žitnik V. P. 
9296/8 V 4 Mostar se je ogla
sil iz toplega ;Mostarja (tako 
sam pravi),- kjer služi voja
ški rok. V nadaljevanju: po
ročila- piše ; takole: »Redno 
prebiram list ; »Iskra«, ‘ da 
vsaj vem kako živi in »diha« 
naš kolektiv. Pozdravljam vse 
delavce v podjetju, posebno 
pa kolektiv na Pržanu in jim' 
želim mnogo uspehov. Hkrati 
pozdravljam tudi uredništvo 
in sporočam svoj novi naslov 
in kmalu nasvidenje!«

Pripomba uredništva: Vsem 
vojakom prav lepa hvala, za 
pozdrave. Željam bomo takoj 
ustregli. Lep pozdrav vsem!

Uredništvo

Izvlečki iz sklepov..,

mednarodno blagovno me
njavo in nato v mednarodno 
delitev dela. Ob spresaejenih 
pogojih gospodarjenja pa je 
mogoče tudi samo teoretično 
predvidevali možnosti, .da bi 
takšna sredstva iz lastnega 
gospodarjenja akumulirala 
elektronska industrija sanaa.

šele ob teh ugotovitvah 
dobi pravo težo izreden in
teres, ki ga za našo elektron
sko industrijo zlasti v zad
njem času kaže inozemska 
industrija te vrste. Inozem
ska elektronska industrija 
jasno presoja očitno- izdatne, 
možnosti, ki izhajajo iz do
brega kadra, vsaj seda/ še 
sorazmerno nizkih osebnih 
dohodkov, ter ne nazadnje iz 
zadovoljivih tehnoloških izku
šenj in opreme naše elek
tronske industrije.

Dokler pa načelna stališča 
o sprejemljivosti naložb tu
jega kapitala ,v  naše gospo
darstvo še nimaijo zadostnega 
zaledja v do podrobnosti iz
delanem sistemu določil in 
predpisov, se interes ino
zemske elektronske industri
je pač predvsem omejuje na 
čim večjo prodajo lastnih iz
delkov 'na Jugoslovanskem

tržišču ob večjem ali manjšem 
posredništvu domače elek
tronske industrije.

Položaj bi nedopustno po
enostavljali, če bi v vlaga
nju inozemskega kapitala v 
domačo elektronsko industri
jo videli samo finančno 
transakcijo, dotok sredstev, 
ki jih je premalo; Takšno 
vlaganje bi nujno spremljal 
izdaten dotok izkušenj, teh
ničnih dosežkov, nove tehno
logije in organizacije proiz
vodnje. Ta dotok bi bi lahko 
omogočil spremembo struk
ture sedanjega izvoza naše 
elektronske industrije v ko
rist izdelkov, s katerimi je 
mogoče; dosegati na medna
rodnem trgu -ugodne profit-, 
ne stopnje.

Dotok tujega kápitalaSeve- 
da povzroča tudi odtok dela 
ustvarjenih profitov. Vendar 
bo drugi del teh profitov 
ostal naši industriji in 'ji 
omogočil koncentrirana vla
ganja, v posamezne izdelke od 
razvoja preko proizvodnje 
do marketinga. Takšna vla
ganja pa bodo dodatno omo
gočala prodajo večjega dele« 
leža .intelektualnega dela, v 
izdelkih,, obenem pa tudi spe-

.cialtzacijo in preusmerjanje 
proizvodnje za oženje proiz
vodnega asortimenta ob po
večevanju serij

Dosedanji razvoj in uspehi 
zagotovo omogočajo naši 
elektronski industriji, da si 
lahko trezno in smiselno 
išče na svetovnem tržišču 
primerne partnerje za med
narodno delitev dela ob po
gojih, ki bodo kar najugod
neje zajeli obstoječe možno
sti naše industrije.

Naša elektronska industrija 
se obenem zaveda izredne ča
sovne nujnosti ustreznih 
ukrepov,“ saj ji sicer preti 
relativno zaostajanje na teh
ničnem področju ob istočas
nem ekonomskem in kadrov
skem izčrpavanju, ki je vsaj 
za daljšo perspektivo gotovo 
nesprejemljivo.

Že tradicionalna -srečanja 
tehničnih in ekonomskih 
strokovjakov naše domače 
in tuje elektronske industrije 
na letošnji razstavi Sodobna 
elektronika bodo prav gotovo 
tudi pri reševanju . obrisov 
poti naše elektronike v na
slednjem obdobju prinesla 
marsikatero poenotenje sta
lišč ih marsikatero koristno 
iniciativo.

(Nadaljevanje s 7. strani)
Delovne enote so dolžne 

posredovati svoje pripombe 
UO tovarne do 25t oktobra.

9  Upravni odbor je raz
pravljal, o prvi prosti soboti 
v decembru. Ker pa je v 
istem tednu (v torek in sre
do) državni praznik (29. in 36. 
novembra) upravni odbor od
ločil, da se prosti' dan pre
nese na ponedeljek 28. no
vembra, dočim je v soboto 3. 
novembra normalni delovni 
dan. '

7. SEJE DS (6 . 10. 1966)
0  DS je sprejel Pravilnik 

o delovnih razmerjih s pri
pombami.

® DS je obravnaval pred
loge za racionalizacije. Na
grade obračunane na osnovi 
planskih količin bodo za svo
je tehnične izboljšave pre
jeli:

S din
Dušan Kalan 402.800
Stane Malovrh 170.937
Anton Kastelic 5.000
Ljubo Jamšek 284.443
Igor Stiškovsky 173.646
Anton Kastelic 137.912
Jože Kršič 227.029
Ivan Aleš in
Matija Dovjak 25.000
Ciril Bariča 30.000
Ciril Habat 271.327
Nino Breceljnik 36.379
Nino Breceljnik 5.000

Nino Breceljnik 38.801
Janez Podlesnik 30.000
Andrej Feguš 141,524

Predlogov za racionalizaci
jo, ki sta jih podala tov. Mrak 
Marjan in tov. Franc Rošelj 
DS m dokončno rešil. Zadol
žil je komisijo, da natančno 
pregleda dokumentacijo in o 
tem poroča na seji DS.

SKLEPT
9. REDNE SEJE 
UO (10. 10. 1966)
0  UO se strinja s predlog 

ženimi popravki osnutka 
Statuta tovarne in ga daje v 
obravnavo in potrditev delav
skemu svetu.“

0  UO predlaga delavskemu 
svetu v odobritev naslednji 
predlog za koriščenje prostih 
sobot in način obračunavanja 
OD:

Oktober: sobota 22. — po
nedeljek 31.

November: ponedeljek 28. 
December: sobota 31.

Prosti dnevi se obračuna
vajo in izplačujejo kot režij
ski dodatek v višini 2 -dnev« 
nega zaslužka po osnovni 
grupi.

V novembra in decembru 
koristimo 1  prosto soboto oz.
1  prost dan zato, ker smo 
dolžni nadoknaditi prosti so- 
poti v maju in juliju. To pa 
zato, ker bo. več dela zadnja
2  meseca kot pa v oktobru.


